

Daniel was born and raised in Montreal. He joined the Naval Reserve of the Canadian Armed Forces in 1977 and received his Bridge Watchkeeping Certificate in 1981. Daniel also qualified as a Naval Diving Officer, specialized in Navigation, Port Security and in the personal development of naval personnel. He reached the rank of lieutenant-commander and his last posting was as the Executive Officer with the largest Naval Reserve Unit in Canada (HMCS Carleton in Ottawa).

He is now retired (Jul 2016) from the Naval Reserve after 35 years of service to his country. Daniel also obtained a Master's degree in Public Administration in 1999. After a few years of full time service at National Defence Headquarters, Daniel joined the Public Service with, at first, National Defence and then with Finance Canada. Later, he served with the Canadian Coast Guard and finally transferred to Transport Canada (TC) in 2004. Once at TC, Daniel assumed different positions of increasing responsibility in Marine Safety and Safety Management Systems. Between 2012 and 2016, Daniel was the Director, International Marine Policy. Just before retiring in April 2019, Daniel was the Director, Management and Resource Services with Transport Canada Aircraft Services.

After retirement and during the pandemic, Daniel was hired as a casual executive to look after all of the Human Resources issues with the Quarantine Act Division of the Public Health Agency of Canada (Nov 2020 to Nov 2021). Daniel is a qualified facilitator and a Myers Briggs Type Indicator (MBTI) instructor. Daniel also holds a black belt fourth dan in Shotokan karate, is happily married and has a grown daughter who is pursuing a career in the Federal Public Service.

Daniel est né et a passé les 25 premières années de sa vie à Montréal. Il se joint à la Réserve navale des forces armées canadiennes en 1977 et reçoit son Brevet de quart en 1981. Daniel s'est aussi qualifié comme officier plongeur et s'est spécialisé en navigation, sécurité portuaire et en développement personnel des marins et officiers. Il a atteint le rang de Capitaine de corvette et son dernier poste a été comme commandant en second de la plus grande unité de la Réserve navale du Canada (le NCSM Carleton à Ottawa).

Il est maintenant à la retraite de la Réserve navale après 35 ans de service à son pays (juillet 2016). Daniel a aussi obtenu une Maîtrise en Administration publique de l'ÉNAP en 1999. Après quelques années de service temps plein au Quartier générale de la Défense nationale, Daniel s'est joint à la Fonction publique du Canada ; en premier lieu avec la Défense nationale et ensuite avec Finance Canada. Plus tard, il a servi avec la Garde côtière canadienne pour ensuite transférer à Transports Canada (TC) en 2004.

Un coup à TC, Daniel a assumé différents postes de responsabilité en Sécurité maritime et en Système de gestion de la sécurité. Entre 2012 et 2016, Daniel était le Directeur des politiques maritimes internationales. Juste avant de prendre sa retraite en avril 2019, Daniel était le Directeur de la gestion et du service des ressources pour le Service des aéronefs de TC.

Après la retraite et durant la pandémie, Daniel a été engagé comme cadre occasionnel pour la Division responsable de la Loi sur la quarantaine (nov 2020 à nov 2021) pour s'occuper de tous leurs problèmes de Ressources humaines. Daniel est un facilitateur certifié et un instructeur pour les Indicateurs de types Myers-Briggs (MBTI). Daniel a aussi reçu une ceinture noire 4^{ième} dan en karaté Shotokan. Il est marié et est père d'une fille de 29 ans qui a une carrière avec la Fonction publique fédérale.